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SAŽETAK: 
 

Humanijada je sportsko-edukacijski projekt koji se održava svake godine, a sudionici 

su studenti biomedicinskih fakulteta (medicine, stomatologije, farmacije, veterine...) iz 

Republike Hrvatske i Federacije Bosne i Hercegovine. Za vrijeme projekta studenti se 

natječu u ekipnim i pojedinačnim sportovima, sudjeluju na predavanjima i 

radionicama iz struke te prisustvuju organiziranim druženjima. 

Riječ je o najvećem skupu studenata biomedicinskih djelatnosti u Hrvatskoj, a cilj 

projekta je upoznati te intelektualno i socijalno približiti studente srodnih područja 

djelatnosti u svrhu kasnije bolje interdisciplinarne suradnje. 

Ovogodišnja 25. po redu Humanijada održava se u Termama Tuhelj od 3. do 7. 

svibnja 2017. godine s očekivanim rekordnim brojem sudionika od preko 700 

studenata. Organizacija za 2017. godinu povjerena je nezavisnoj i neprofitnoj 

Sportskoj udruzi Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, čijih 10 

članova Organizacijskog odbora pod vodstvom predsjednika Udruge, profesora dr.sc. 

Drage Vujevića, pokazuje zavidne marketinške i organizacijske vještine i trud kako bi 

uz pomoć donatora, sponzora i volontera iz Udruge osigurali financijsku i 

organizacijsku podršku projektu. 

 

Autor: Antonia Belušić, studentica četvrte godine farmacije 

 

  



SUMMARY: 
 

Humanijada is a sports and education project for students of biomedical faculties 

(such as medicine, dentistry, pharmacy, veterinary...) from Croatia and Bosnia and 

Herzegovina and takes place every year. During the project students compete in 

various sports, participate in biomedicine-related lectures and workshops and attend 

organized parties. 

This is the largest gathering of biomedical students in Croatia and its goal is to bring 

students of the similar scientific area closer in order to assure better professional 

collaboration later on.  

This year’s 25th in a row Humanijada takes place in Terme Tuhelj from the 3rd to the 

7th of May 2017 and expects a record number of participants with estimating number 

being of over 700 students. The organisation of the event for year 2017 is entrusted 

to the independent and non-profit Sports Association of Faculty of Pharmacy and 

Medical Biochemistry, University in Zagreb. Its Organizing Committee of 10 students, 

in cooperation with the President of the Association, Professor Ph.D. Drago Vujević, 

shows great effort and skills in marketing in order to assure organisational and 

financial support to the project with the help of donors, sponsors and volunteers of 

the Association. 

 

Author: Antonia Belušić, fourth year phamacy student 
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UVOD: 

Humanijada već 25. godinu za redom okuplja studente biomedicinskih fakulteta, što 

uključuje studente medicine, farmacije, stomatologije, veterine, edukacijsko-

rehabilitacijskog fakulteta te fakulteta zdravstvenih studija. Svake godine se drugom 

fakultetu-sudioniku dodijeli domaćinstvo i prilika da se iskaže u organizaciji ovog 

velikog projekta, a na posljednjem sastanku prošlogodišnje Humanijade izglasano je 

domaćinstvo Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu, točnije, 

Sportskoj udruzi fakulteta. U ovom tekstu nastojat ćemo što detaljnije iznijeti podatke 

o samom projektu i našim aktivnostima i planovima organizacije, a započet ćemo s 

činjenicama o Sportskoj udruzi, te razlozima zbog kojih smo se odlučili upustiti u 

organizaciju Humanijade 2017. 

Sportska udruga Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta (SUFBF) nezavisna je i 

neprofitna udruga koja djeluje s ciljem unaprijeđenja sporta na razini fakulteta, ali i 

šire, a njeni članovi su studenti Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta. Zadaća 

Udruge je da organizacijom redovitih treninga i sportskih aktivnosti te sudjelovanjem 

na Sveučilišnim prvenstvima i Humanijadi potakne studente na očuvanje zdravlja 

aktivnim bavljenjem sportom. Zalaganjem prof. dr. sc. Drage Vujevića i članova 

Udruge, posljednjih nekoliko godina značajno je proširen repertoar sportskih 

aktivnosti u sklopu fakulteta te je mnogostruko uvećan broj fizički aktivnih studenata 

na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu. 

Usprkos činjenici da Humanijada traje samo 5 dana u godini, izrazito je važna Udruzi, 

a dobrobiti sudjelovanja su višestruke. Osim promicanja zdravlja kroz cjelogodišnje 

pripreme za Humanijadu pojedinih natjecatelja, takav događaj potiče na timski rad i 

zajedništvo unutar struke, te najvažnije, djeluje kohezivno na studente unutar istog 

fakulteta. Sama činjenica da broj sudionika Humanijade iz godine u godinu 

nezaustavljivo raste govori o tome kako je taj projekt prepoznat od krajnjih korisnika, 

studenata biomedicinske struke, kao vrijedna prilika da se stvore veze za daljnju 

suradnju te istovremeno stavi naglasak na zdravlje kao temeljni postulat naših struka.  

Stoga smo prvenstveno iz tog razloga odlučili predložiti našu kandidaturu za 

domaćinstvo Humanijade 2017. i kao rastuća Udruga preuzeti odgovornost stvaranja 

još boljeg i većeg događaja koji će ostaviti snažan utisak na našu akademsku 
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zajednicu i služiti kao ogledni primjer organizacije sportsko-edukacijskog projekta na 

regionalnoj razini. Tijekom organizacije ovakvog projekta susreli smo se i još se 

uvijek susrećemo s brojnim sportskim, marketinškim i prezentacijskim izazovima koji 

nam pomažu da se u daljnjem profesionalnom razvoju istaknemo kao organizirani i 

vrijedni ljudi sposobni bavljenja velikim projektima. Svi uključeni u organizaciju 

Humanijade, kako Organizacijski odbor, tako i naši volonteri u Udruzi, odlučili su se 

upustiti u ovaj projekt kako bi stekli važne komunikacijske i organizacijske vještine 

koje su na današnjem tržištu rada neizostavni dio svakog posla. Stoga smatramo 

preuzimanje odgovornosti za ovakav projekt idealnom prilikom za pomicanje vlastitih 

granica i učenje vještina s kojima se, na ovako visokoj razini, vjerojatno ne bismo 

susreli kroz redovno fakultetsko obrazovanje područja koje studiramo. 

 

CILJ I SVRHA PROVEDBE: 
 

Cilj projekta je prije svega promovirati zdravlje među studentima kroz aktivno 

bavljenje sportom. Mišljenja smo da budući zdravstveni radnici moraju biti 

reprezentativni primjer društvu u zdravim navikama i vlastitim načinom života 

prikazati dobrobiti fizičke aktivnosti. Kako bismo to postigli, svake godine uključujemo 

sve više naših studenata u projekt Humanijada te ih potičemo na zdravu sportsku 

kompetitivnost, čime povećavamo i broj aktivnih studenata i dužinu perioda kroz 

godinu u kojem su sportski aktivni. Tako smo se i ove godine, kao organizatori, trudili  

proširiti projekt i na fakultete koji dosad nisu bili obuhvaćeni i na taj način prenijeti 

ideju o aktivnom životu na što više studenata.  

Nadalje, svrha projekta je, putem predavanja i radionica, educirati sve sudionike o 

pojedinim zanimljivostima biomedicinskog područja vezanih uz sport. Time nastojimo 

približiti znanost sportu i upoznati studente s temama raznih studija sudionika 

Humanijade kako bismo ih potaknuli da u svojim budućim akademskim projektima 

spoje ugodno s korisnim te daju svoj doprinos sportu u znanosti.  

Osim promocije zdravlja, vrlo bitan aspekt Humanijade je i približavanje sudionika s 

različitih, ali srodnih fakulteta u svrhu ostvarenja bolje profesionalne suradnje u 

zdravstvenom sustavu te stvaranje homogene zajednice koja će djelovati s istim 
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ciljem u društvu. Kroz natjecanja, komunikaciju i suradnju, stvara se pozitivna 

atmosfera i povezanost koja traje dugo po završetku same Humanijade. 

Svjesni prednosti i mana dosadašnjih organizacija, naš je cilj da kao Organizacijski 

odbor osiguramo uvjete i sredstva za vrhunski projekt te na taj način damo u nasljeđe 

organizaciju dostojnu ideje koju Humanijada predstavlja. Na razini Sportske udruge 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta, cilj nam je potaknuti čim više studenata na 

aktivno sudjelovanje u raznim aspektima organizacije kako bi stekli korisne vještine 

za daljnji osobni napredak. Time stvaramo članove koji su motivirani i aktivno 

uključeni u rad Udruge, što daje dobre temelje rastu sporta na Farmaceutsko-

biokemijskom fakultetu. 

 

SLIKA 1. ZLATNA ŽENSKA ODBOJKAŠKA EKIPA FBF-A NA HUMANIJADI 2016. U 

MAKARSKOJ  
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PRVI KORACI ORGANIZACIJE: 
 

Kao ukupni pobjednici Humanijade zadnje dvije godine, tj. fakultet s najviše osvojenih 

medalja, smatrali smo da je došao red na nas da se iskažemo u organizaciji, a 

povjerenje za to nam je izglasano na posljednjem sastanku predstavnika fakulteta-

sudionika Humanijade 2016. u Makarskoj. Potom je na Izbornoj skupštini naše 

Udruge 30. svibnja 2016. formiran Organizacijski odbor od 11 članova – deset 

studenata i profesora tjelesne i zdravstvene kulture, dr.sc. Drage Vujevića. Svjesni 

činjenice da je pred nama veliki izazov, odmah smo krenuli s planiranjem projekta i 

redovitim održavanjem sastanaka Organizacijskog odbora, te smo već krajem lipnja 

2016. obišli potencijalne lokacije održavanja Humanijade 2017. Zbog naše želje da 

značajno unaprijedimo projekt i ponudimo sudionicima nešto više unutar budžeta 

Humanijade, koji je ograničen na 999 kn participacije po sudioniku, krenuli smo od 

najboljeg mogućeg smještaja i sportske infrastrukture za taj cjenovni okvir, što nas je 

dovelo do kompleksa u Termama Tuhelj.  

S obzirom da kao neprofitna udruga ne možemo sami snositi financijski teret ovakvog 

projekta, važan i gotovo najveći dio djelovanja Organizacijskog odbora bio je 

usmjeren na slanje dopisa, ostvarivanje kontakata i prezentacija projekta 

potencijalnim sponzorima i donatorima te slanje dokumentacije na natječaje za 

financiranje. U tome smo se pokazali vrlo uspješnima te smo osigurali većinu 

sredstava ostvarivši suradnju s brojnim renomiranim tvrtkama poput Plive d.o.o., 

Badela 1862 d.d., JGL-a d.d., Belupa d.d., Pana, Salvea d.o.o., a financijsku pomoć 

dobili smo i od Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta, Studentskog zbora Sveučilišta 

u Zagrebu, Hrvatske ljekarničke komore, Hrvatskog farmaceutskog društva te brojnih 

ljekarni s područja RH. U iščekivanju smo rezultata natječaja grada Zagreba za 

sufinanciranje udruga, HEP-ovog natječaja Svjetlo na zajedničkom putu i INA-inog 

natječaja za dodjelu donacija i sponzorstva, a ukoliko ostvarimo ta sredstva, u planu 

nam je osigurati razne dodatne sadržaje koji će povećati atraktivnost projekta i 

zadovoljstvo sudionika. Kako bismo naglasili veličinu i ozbiljnost projekta, izradili smo 

logo Humanijade 2017. u suradnji s JGL-om d.o.o. te, samostalno, web i Facebook 

stranicu, a osigurali smo i sredstva za izradu mobilne aplikacije za pametne telefone 

koja će biti plasirana netom prije Humanijade i omogućit će lakše praćenje obavijesti, 

rasporeda i rezultata provedenih natjecanja.  
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U želji da sve fakultete-sudionike upoznamo s našim organizacijskim planovima, 

provedbom projekta, pravilima natjecanja i rokovima prijave, održali smo dva 

sastanka za predstavnike fakulteta-sudionika: jedan krajem studenog 2016. u 

Termama Tuhelj i jedan krajem ožujka 2017. u prostorijama Farmaceutsko-

biokemijskog fakulteta. Na njima smo nastojali proslijediti bitne informacije te naše 

ideje i entuzijazam oko projekta, a cilj sastanaka je također bio dobiti povratne 

informacije, sugestije i kritike, kako bismo projekt učinili što uspješnijim. 

Nakon što smo zaprimili konačni broj pojedinačnih natjecatelja i ekipa, 21. travnja 

2017. organizirali smo javni ždrijeb za sportska natjecanja te ga prenosili uživo na 

našoj Facebook stranici. Uz činjenicu da je prijenos pregledan čak 2500 puta, 

vjerujemo kako je to još jedan korak koji vodi u transparentnu i atraktivnu organizaciju 

projekta, prilagođenu studentima kao krajnjim korisnicima. 

 

  SLIKA 2. PREDSJEDNIK SUFBF-A DR.SC. DRAGO VUJEVIĆ NA POTPISIVANJU UGOVORA S 

PLIVOM  
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SLIKA 3. DEKAN FBF-A PROF.DR.SC. ŽELJAN MALEŠ TE PREDSTAVNICI SUFBF-A, 
PREDSJEDNIK DR.SC. DRAGO VUJEVIĆ I STUDENT FRANJO JOSIP MARELJA NA 

POTPISIVANJU UGOVORA S PLIVOM 

 

SLIKA 4. PRIJENOS ŽDRIJEBA UŽIVO ZA HUMANIJADU 2017.  
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PROGRAM I PROVEDBA PROJEKTA: 
 

SRIJEDA, 3. svibnja 

o dolazak sudionika u popodnevnim satima i prijava na recepciji 

hotela 

o večera 

o sastanak predstavnika fakulteta 

o organizirana zabava u sportskoj dvorani kompleksa 

ČETVRTAK, 4. svibnja 

o doručak 

o početak natjecanja u ekipnim sportovima: nogomet, rukomet, 

košarka i odbojka te natjecanje u plivanju 

o ručak 

o nastavak natjecanja u ekipnim sportovima te natjecanje u veslanju 

(ergometar) 

o radionica „Prva pomoć na sportskim terenima“ 

o večera 

o sastanak predstavnika fakulteta 

o organizirana zabava u sportskoj dvorani kompleksa 

PETAK, 5. svibnja 

o doručak 

o nastavak natjecanja u ekipnim sportovima, početak natjecanja u 

tenisu te natjecanje u krosu 

o ručak 

o nastavak natjecanja u ekipnim sportovima i tenisu te početak 

natjecanja u odbojci na pijesku; natjecanje u stolnom tenisu  

o radionica „Bolje spriječiti, nego liječiti – prevencija ozljeda“ 

o predavanja „Pripravci ljekovitih biljaka za sportaše“, „Bioanalitika – 

temelj kontrole primjene zabranjenih tvari u sportu“ i „Uloga 

enkefalina u eksperimentalnoj upalnoj boli“ 

o večera 

o sastanak predstavnika fakulteta 
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o organizirana zabava u sportskoj dvorani kompleksa 

SUBOTA, 6. svibnja 

o doručak 

o polufinalna natjecanja u ekipnim sportovima i tenisu 

o ručak 

o finalna natjecanja u ekipnim sportovima i tenisu 

o večera 

o sastanak predstavnika fakulteta 

o dodjela medalja i pehara najuspješnijim sportašima 

o organizirana zabava u sportskoj dvorani kompleksa 

NEDJELJA, 7. svibnja 

o doručak 

o odjava iz hotela do podneva i odlazak iz kompleksa 

Osim Organizacijskog odbora, organizaciju pomažu članovi Sportske udruge 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta kao volonteri. Riječ je o studentima koji će biti 

angažirani na raznim mjestima kako bi događaj protekao na očekivanoj visokoj razini. 

Kako bi se ravnomjerno rasporedio posao, osmislili smo precizan raspored i rotaciju 

volontera za sljedeća mjesta volontiranja: dva info punkta na prostoru kompleksa, 

ispomoć voditelju svakog sporta u organizaciji natjecanja, ispomoć u organizaciji 

večernjih zabava te osoblje za kontrolu identiteta na terenima i u restoranu 

kompleksa. 

Kako je riječ o velikom projektu čiji je naglasak na sportu, važno nam je da se tereni i 

prostori natjecanja održe na dostojnoj razini te da raspored natjecanja bude što 

prihvatljiviji natjecateljima. Stoga smo osigurali natjecateljske prostore u kompleksu 

Termi Tuhelj, koji uključuju dvoranu gdje će se odigravati odbojka i stolni tenis, 

vanjski nogometni teren, novoizgrađeni teren za odbojku na pijesku, četiri teniska 

terena, 25-metarski bazen za natjecanja u plivanju, prostor za natjecanje u veslanju i 

stazu za kros te dodatne terene u vidu školske dvorane s pripadajućim vanjskim 

igralištem u Tuhlju gdje će se održati natjecanje u košarci i rukometu. S obzirom da je 

školska dvorana udaljena 4 km od hotela, osigurali smo prijevoz autobusom svakog 

sata i po potrebi, kojim će do dvorane natjecatelji i navijači biti prevezeni u 5 minuta. 

Da natjecateljski sve protekne u najboljem redu, pobrinut će se i angažirani 
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licencirani suci za ekipne sportove i naši volonteri za zapisničkim stolovima te kao 

organizacijska podrška.  

Edukativne radionice, kojima su pozvani prisustvovati svi sudionici, održat će se u 

četvrtak i petak u prostorima kompleksa od 16 do 18 sati, a vodit će ih skupina 

studenata Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta na način da će u 16 i 17 sati održati 

kratko predavanje nakon kojeg će uslijediti pokazne vježbe. U petak će se također, 

nakon radionice, održati i slijed od tri predavanja s početkom u 18:15, a predviđeno 

trajanje pojedinačnog predavanja je 45 minuta. Predavanja će započeti temom 

„Pripravci ljekovitih biljaka za sportaše“, koju je u preglednom radu obradio student 

Franjo Josip Marelja s profesorom dr.sc. Željanom Malešom, predstojnikom Zavoda 

za farmaceutsku botaniku Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta te docentom Zavoda 

za poznavanje i kontrolu sirovina i prehrambenih proizvoda Prehrambeno-

biotehnološkog fakulteta, dr.sc. Zvonimirom Šatalićem. Zatim slijedi predavanje 

„Bioanalitika – temelj kontrole primjene zabranjenih tvari u sportu“, koje je pripremila 

profesorica Zavoda za analitiku i kontrolu lijekova Farmaceutsko-biokemijskog 

fakulteta, dr.sc. Ana Mornar Turk, a za kraj, predavanje će održati magistra farmacije 

Mirna Momčilović na temu „Uloga enkefalina u eksperimentalnoj upalnoj boli“. 

Usprkos preklapanju s terminima natjecanja određenih sportova, na radionicama i 

predavanjima očekujemo dobar odaziv s obzirom na aktualnost tema te praktičnost 

primjene stečenih znanja. 

Svakog dana po završetku svih natjecanja održat će se sastanci predstavnika 

fakulteta-sudionika Humanijade kako bi se prijavile bilo kakve nepravilnosti u 

natjecanju, rasporedu ili suđenju te javno raspravilo o istima. Posljednji takav 

sastanak na Humanijadi, onaj subotnji, služi izglasavanju domaćinstva Humanijade 

za iduću godinu jednome od prisutnih fakulteta. 

Organizirane zabave koje se održavaju svaku večer Humanijade isplanirane su u 

suradnji s našim sponzorima te će se održavati u sportskoj dvorani kompleksa, a bit 

će popraćene glazbom stručnog DJ-a uz profesionalnu rasvjetu i ozvučenje. Za 

posljednju večer, pripremili smo i tradicionalno proglašenje pobjednika te dodjelu 

medalja i pehara najbolje plasiranim sportašima/ekipama u muškoj i ženskoj 

kategoriji svakog sporta. 

S ciljem sprječavanja neugodnih situacija, za sigurnost sudionika zadužili smo 

zaštitarsku službu s licenciranim osobljem koje će biti nazočno na svim večernjim 

zabavama, kao i na sportskim terenima, ukoliko bude potrebe. Iako su takve situacije 
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malo vjerojatne, mišljenja smo da ovakav projekt zahtjeva ozbiljan pristup u svakom 

smislu, pa tako i sigurnosnom. 

 

SLIKA 4. SPORTSKA DVORANA OSNOVNE ŠKOLE TUHELJ 

 

 

SLIKA 5. POGLED NA VANJSKI DIO KOMPLEKSA U TERMAMA TUHELJ 
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DOSADAŠNJI REZULTATI PROJEKTA: 
 

Činjenica koja najviše ide u prilog potencijalu ovogodišnje Humanijade je ta da smo 

već početkom travnja ostvarili oko 650 prijava sportaša, uključujući sudionike 

Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta. Vjerujemo da je to jasni pokazatelj da su 

studenti prepoznali kvalitetnu organizaciju koja je nastojala osigurati najbolje uvjete 

smještaja, sportskih borilišta te edukativni i zabavni program. O angažmanu 

Organizacijskog odbora govori i podatak da smo vještom komunikacijom, 

pregovaranjem i prezentacijom uspjeli osigurati veliki dio potrebnih sredstava od 

sponzorstava i donacija, čijom smo pametnom raspodjelom uspjeli pokriti sve vanjske 

troškove Humanijade (pr. troškovi dva sastanka predstavnika fakulteta, dnevnice 

sudaca i zaštitara s licencom, najam terena, kupovina sportskih rekvizita, medalje i 

pehari za natjecatelje, akreditacije za sudionike, usluge izrade mobilne aplikacije, 

usluge DJ-a za večernji program, fotografa...) te velikim dijelom subvencionirati 

akontacije naših 80 sudionika i osigurati nove garniture dresova za naše natjecatelje. 

Osigurana financijska i materijalna potpora sponzora i donatora, velikih imena na 

hrvatskim tržištima, govori o prepoznatoj ozbiljnosti organizacije. 

Da projekt nije prepoznat samo od korisnika i sponzora, pokazuje i podrška 

Ministarstva znanosti i obrazovanja Republike Hrvatske te gradonačelnika Grada 

Zagreba u vidu pokroviteljstva, koja su još jedan veliki pokazatelj ozbiljnosti projekta 

ovakvog tipa. Takva pokroviteljstva, prva u povijesti Humanijade, podižu ugled 

projekta i kriterije kvalitetne organizacije budućih Humanijada, što nam je kao 

organizatorima bio jedan od glavnih ciljeva. Osim Ministarstva i Grada Zagreba, 

podržali su nas i Hrvatsko farmaceutsko društvo te Hrvatska ljekarnička komora kao 

članovi struke koji se također zalažu za ideju zdravlja kroz sport koju Humanijada 

predstavlja. 

Važno je naglasiti i kako će na ovoj Humanijadi volontirati veliki broj sudionika 

Farmaceutsko-biokemijskog fakluteta, što isključivo volontera, što (većim dijelom) 

sportaša-volontera, čime je višestruko populariziran sport na našem fakultetu ove 

akademske godine. Pomno izrađenom satnicom, osigurali smo da svi volonteri imaju 

dovoljno vremena za natjecanja, sudjelovanje u edukativnom sadržaju i odmor te 

smo na taj način smanjili naše troškove i povećali broj članova Udruge uključenih u 

projekt. Raduje nas interes među članovima Udruge koji je toliko velik da premašuje 
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broj financijski osiguranih mjesta za Humanijadu, stoga eventualna dodatna 

financijska sredstva planiramo utrošiti i na povećanje broja naših sudionika, sportaša 

i volontera. 

 

PLANOVI ZA BUDUĆNOST: 
 

Kao redovitim i sportski uspješnim sudionicima Humanijade u interesu nam je da se 

projekt održi na razini dostojnoj ideje koju zastupa, te da svake godine raste brojem 

sudionika, ali i kvalitetom organizacije. Smatramo da ćemo, organizacijom 

ovogodišnje 25. Humanijade, dostojno proslaviti jubilej, ali i postaviti visoke 

standarde i izazov budućim organizatorima.  

Unutar mogućnosti studentske organizacije, ovo je vjerojatno najveći kapacitet 

projekta Humanijada koji je moguće ostvariti budžetom prikupljenim interesom 

najvećeg broja donatora i sponzora dosad, stoga se očekuje da će Humanijada u 

dogledno vrijeme preći u ruke profesionalnog organizatora s iskustvom, steći stalne 

pokrovitelje, donatore i sponzore te prerasti u projekt poznat među svom 

studentskom populacijom i proširiti svoje granice, za početak, na još studija u 

Republici Hrvatskoj i Federaciji Bosne i Hercegovine, a kasnije i na susjedne države. 

Također se nadamo da ćemo ovogodišnjim edukativnim sadržajem obogatiti projekt 

te da će buduće Humanijade imati još raznovrsniji edukativni program koji će 

obuhvatiti sve studije koji sudjeluju na Humanijadi i na taj način privući još više 

sudionika u godinama koje slijede. To je idealna prilika da se znanost i struka približe 

sportu te da se Humanijada promakne u događaj privlačan ne samo sportašima, već i 

široj populaciji studenata. 

Konačno, kao rastući projekt, Humanijada je u sportskom smislu sve kompetitivnije 

natjecanje sa sve spremnijim studentima sportašima koji na njoj sudjeluju. Iz tog 

razloga, realno je očekivati da će buduća Humanijada obuhvatiti više od 10 sportskih 

disciplina u muškoj i ženskoj kategoriji koje ima danas te da će zauzeti bitno mjesto 

kao regionalni sveučilišni sportski događaj među studentima biomedicinske struke. 
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ZAKLJUČAK: 
 

Upuštanje u organizaciju velikog projekta poput Humanijade nama, kao 

Organizacijskom odboru, znači neprocjenjivo iskustvo i priliku za brušenje vještina 

koje će nam, sigurni smo, uvelike koristiti u profesionalnom i osobnom napretku. 

Naravno, cijeli projekt bi bilo nemoguće ostvariti da nema podrške struke, domaćih i 

inozemnih kompanija, Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta i Sveučilišta u Zagrebu 

koji su ozbiljno shvatili naš entuzijazam da ljubav prema sportu i druženju s kolegama 

i ove godine utjelovimo u jubilarnoj 25. Humanijadi te na taj način damo svoj mali 

doprinos zdravlju studentske populacije. Uloživši veliki trud i pozamašnu količinu 

vremena, nastojali smo i još uvijek nastojimo organizirati najbolje uvjete održavanja 

projekta i na taj način ostaviti značajni trag u povijesti Humanijade, stvoriti primjer za 

buduće organizatore te što više studenata približiti sportu. Koliko smo u tome bili 

uspješni, pokazat će ankete koje planiramo provesti putem web obrasca po 

završetku Humanijade; međutim, trenutni pokazatelji u vidu pokroviteljstva 

Ministarstva znanosti i obrazovanja, velikog broja prijavljenih sudionika i 

popularizacije sporta na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu, daju nam vjetar u 

leđa da s optimizmom i entuzijazmom uđemo u završnicu organizacije 25. 

Humanijade. 






